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Abszurd állításokkal 
támadják a Bethlent

3. oldal 

Összkomfortos házak 
érkeztek a kempingbe

8. oldal 

Egyre rosszabb 
a benzinhelyzet 
Hódmezővásár-
helyen is

5. oldal 

KARÁCSONY • Felkészült a téli ünnepekre a város, a rászorulókról is gondoskodik

Adni mindig jó - a város idén kitesz magáért
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Hódmezővásárhely	 bel-
városában	 november	 vége	
óta adventi vásár várja a ka-
rácsonyra	 hangolódókat.	 A	
kürtős	kalács	és	a	forralt	bor	
illata,	valamint	a	karácsonyi	
fények	 és	 zene	 valóban	 fo-
kozzák	a	hangulatot.		
	 Idén	nincs	jégpálya,	bár	a	város-
vezetés	 sokáig	 fontolgatta	 a	 tavalyi	
műanyag	 pálya	 telepítését,	 akár	
megvásárlását	is,	végül	elvetették	az	
ötletet.
Karácsonyi	 fények	 viszont	 –	 az	
energiaárak megemelkedése elle-
nére	 is	 éppen	olyanok,	mint	 tavaly.	
Ennek	oka	az,	hogy	december	végéig	
a	 város	 rögzített	 áron	 jut	 áramhoz,	
január	 2-tól	 viszont	 lekapcsolják	
majd ezeket.
A karácsonyra hangolódást segíti a 
város	adventi	koszorúján	lévő	gyer-
tyák	ünnepélyes	meggyújtása	vasár-

naponként.
Advent	első	vasárnapján	Márki-Zay	
Péter	polgármester	gyújtotta	meg	az	
első	gyertyát	és	egyben	megnyitotta	

az	 adventi	 vásárt,	 ahol	 bárki	 talál	
magának	 vásárfiát,	mert	 gondoltak	
a	 szerényebb	 anyagi	 körülmények	
között	élőkre	is.

Óriáskerék	 vár	mindenkit,	 a	 kiseb-
beket	 körhinta	 –	 ezeket	 Vásárhely	
kártyával	naponta	egyszer	ingyen	is	
ki lehet próbálni.  

A város ajándékai  
-	több	jut	a	rászorulóknak

	 A	város	 idén	sokkal	többet	fordít	
a rászorulók karácsonyi ajándékaira. 
600	 gyermek	 részesül	 Vásárhe-
lyen	 rendszeres	 gyermekvédelmi	
kedvezményben,	 nekik	 az	 eddigi	
4	 ezer	 forintos	 utalvány	 helyett	 12	
ezer	 forintot	 érő	 jórészt	 játékokra,	
tisztálkodó szerekre és tanszerekre 
költhető	 utalványt	 ad	 a	 város,	 de	
emelték a közfoglalkoztatottak ka-
rácsonyi ajándékának összegét is, 
ők	 eddig	 5-6	 ezer	 forintos	 élelmi-
szercsomagokat	kaptak,	idén	10	ezer	
forintos	utalványt	kapnak	ők	is.
Ha	 olvasóink	 is	 szeretnék,	 hogy	
minél több rászoruló gyermek ka-
rácsonya szebb legyen, keressék az 
adventi	 vásárban	 a	 Karácsonyi	 An-
gyalok faházát, ahol eladható tárgy 
adományokat	 adhatnak	 le	 és	 vásá-
rolhatnak,	 az	 így	 befolyt	 összegből	
hátrányos	 helyzetű	 óvodások	 kará-
csonyi	kívánságát	 teljesítik	a	Tiszta	
Vásárhelyért	Egyesület	tagjai.	

SZOLGÁLTATÁS • A Magyar Posta 65 millió forintot kér a három vásárhelyi postáért

A	városra	terhelnék,	pedig	állami	feladat
SZINCSOK GYÖRGY

	 Három	 hódmezővásárhe-
lyi	kispostát	zárt	be	novem-
ber	12-én	az	energiaválságra	
hivatkozva	 a	 Magyar	 Pos-
ta.	 A	 bejelentést	 követően	
tiltakozó	 akciók	 indultak	 a	
városban,	 az	 önkormányzat	
pedig	 tárgyalásokat	 kezde-
ményezett	 az	 állami	 céggel	
arról,	 milyen	 feltételek	 tel-
jesülése	 estén	maradhatná-
nak	 nyitva	 a	 Jókai	 utcai,	 a	
Klauzál	 utcai	 és	 a	 szikáncsi	
postahivatalok.
 Ha csekket akarok feladni, akkor 

ezentúl a nagypostára vagy a Tesco-

ban lévő postafiókba kell elmennem. 
Az egyik 5, míg a másik 6 kilométerre 
van tőlünk, ami kerékpárral, ilyen 
idősen nagy távolságot jelent	–	árulta	
el	Ábrahámné	Erzsike,	miért	 is	vett	
részt a Jókai utcai kisposta elé szer-
vezett	megmozduláson.
A	 csúcsiak	 nagyon	 ragaszkodnak	 a	
postájukhoz, amit jelez az is, hogy 

közel	150-en	voltak	 jelen	a	novem-
ber	 14-ére	 meghirdetett	 demonst-
ráción.
Hasonlóan reagáltak a susániak is, és 
ők	a	tiltakozás	mellett	több	mint	há-
romezer	 aláírást	 is	 összegyűjtöttek	
a	 Klauzál	 utcai	 posta	 nyitvatartása	
érdekében.	 Szikáncson	 is	 nagy	 volt	
a felháborodás, hiszen az itteniek-
től	 korábban	 elvették	 az	 iskolát,	 az	
orvosi	rendelőben	sincs	már	ellátás,	

és most a postai szolgáltatásokért is 
legalább	10	kilométert	kell	utazniuk.	
A	Vásárhelyhez	tartozó	külterületen	
két demonstrációt is tartottak no-
vemberben,	ahol	a	város	vezetői	azt	
ígérték	 mindent	 elkövetnek	 annak	
érdekében, hogy megmentsék a szi-
káncsi kispostát.
December	 1-én	 Márki-Zay	 Péter	
polgármester	telefonon	beszélt	Sző-
lősi	Bélával,	a	Magyar	Posta	Hódme-

zővásárhelyért	felelős	illetékesével	a	
három	 vásárhelyi	 postafiók	 további	
működtetéséről.	
- Alkudozni nem lehet velük, kiszá-

moltak egy adott összeget, hogy ha 
az önkormányzat annak a felét fizeti, 
akkor hajlandóak nyitva tartani a 
kispostákat, ha nem, nem. Arra, hogy 
csökkentsék a költséget, kevesebb em-

berrel vagy kevesebb napot legyenek 

nyitva, nem volt felhatalmazása. Ami 

számomra sokkoló volt, hogy minden 
költséget, illetve annak a felét kérik, 
így a postai dolgozók bérköltségébe is 
be kéne szállnunk	 –	 mondta	 a	 pol-
gármester a megbeszélés után.
Márki-Zay	Péter	a	részletekről	szól-
va	azt	is	elárulta,	hogy	a	Jókai	utcai,	
azaz	a	 csúcsi	postafiók	működteté-
séért	 az	 éves	 31,1	millió	 forint+ÁFA	
felét	 kellene	 állnia	 a	 vásárhelyi	
önkormányzatnak, a Klauzál ut-
cai,	 azaz	 a	 susáni	 postafióknál	 ez	
54	 millió	 forintnál	 is	 magasabb	 az	
összeg,	 míg	 a	 szikáncsi	 postafiók	
esetén	az	évi	költség	8	millió	forin-
tot, plusz a forgalmi adót jelenti. Így 
a	teljes	128	millió	forint	felébe,	kö-
rülbelül	64	millió	forintjába	kerülne	
egy	 év	 alatt	 az	 önkormányzatnak,	
hogy	 a	 Magyar	 Posta	 tovább	 mű-
ködtesse	 a	három	helyi	 hivatalt.	 Az	
önkormányzat annek ellenére, hogy 
állami	feladatról	van	szó,	nem	zár-
kózik	el	a	megegyezéstől,	ezért	a	cég	
ajánlatát	 a	 képviselő-testület	 a	 de-
cember	8-i	ülésén	-	már	lapzártánk	
után	-	megtárgyalja.	

A KICSIK NAGY ÖRÖMÉRE AZ ADVENTI VÁSÁRT IS MEGLÁTOGATTA A MIKULÁS

A POSTÁK NYITVA TARTÁSÁÉRT TARTÓ DEMONSTRÁCIÓKON „BEZÁRTA A FIDESZ” FELIRATOKAT HELYEZTEK EL A TÜNTETŐK
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AMERIKAI TÁMOGATÁS • Márki-Zay igazat mondott

Nyilvános	a	nemzetbiztonsági	jelentés
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Márki-Zay	Péter	mozgal-
mát az év elején zajló orszá-
gos	választási	kampány	idő-
szakában	 többek	 között	 az	
Action	 for	Democracy	nevű,	
Korányi	Dávid	vezette	 szer-
vezet	 támogatta,	 méghozzá	
Amerikában	 élő	 magyarok-
tól	gyűjtött	adományokkal.	
	 Erről	 még	 választás	 előtt	 be-
számolt a sajtó, de ez akkor senkit 
nem	 érdekelt.	 Mikor	 Márki-Zay	
Péter	 egy	 podcast-interjúban	 szó-
ba hozta ezeket az adományokat a 
teljes	 fidesz-média	 rárepült,	 és	 bár	
Márki-Zay	 többször,	 több	 helyen	
elmondta,	 hogy	 a	 Mindenki	 Ma-
gyarországa	 Mozgalom	 nem	 párt,	
semmilyen jogszabály nem tiltja a 
civil	 szervezetek	 külföldről	 érkező	
támogatását. Azt is elmondta szám-
talanszor,	hogy	a	pénzt	kultúraváltó	
kampányra kapták, ami ugyan egybe 
esett	 az	 országos	 választásokkal,	
de	 ebből	 a	 pénzből	 pártok	 nem	 ré-
szesültek,	 pártos	 kampányt	 ebből	
a	pénzből	 az	MMM	mozgalom	nem	
támogatott. 
Azokra	 a	 vádakra,	 hogy	 mit	 ígér-
hetett	 1,8	 milliárdért	 cserébe	 Már-
ki-Zay	 sajtótájékoztató	 keretében	
elmondta, hogy többek között a 
korrupt politikusok elszámoltatá-
sát	 ígérték,	az	EU	Ügyészségbe	való	
belépést,	 tiszta	verseny	bevezetését	
a hatékony gazdálkodás érdekében, 
hogy	 megőrzik	 a	 forint	 stabilitását	

és	 megfékezik	 az	 inflációt,	 hogy	
megduplázzák	 a	 GYES-t,	 családi	
pótlékot, az öregkori nyugdíjmi-
nimum	 értékét	 és	 svájci	 indexálást	
vezetünk	 be	 a	 nyugdíjak	 értékálló-
sága érdekében, adómentessé teszik 
a minimálbért.
A	 sajtótájékoztatót	 követő	 napon	 a	
Nemzetbiztonsági Bizottság nyil-
vánosságra	hozta	az	amúgy	30	évre	
titkosított	 jelentését,	 amiből	 kide-
rült,	hogy	Márki-Zay	Péter	mindvé-
gig igazat mondott. 
A	 jelentésben	 ugyanis	 fillérre	
pontosan akkora összeg szerepel, 
mint	 amennyivel	 ők	 nyilvánosan	
elszámoltak, nem állapított meg 
semmilyen	 bűncselekményt	 vagy	
hazaárulást	valamint	igazolta,	hogy	

a	 pénzből	 az	 ellenzéki	 pártok	 nem	
részesültek.
Ezt	 követően	 az	 a	Rákay	Philip,	 aki	
állami	 támogatásként	egyetlen	film	
elkészítésére 4,7 milliárd forintot 
kap	 egy	 ki	 tudja	 mikori	 képernyő-
mentéssel próbálta a teljes „bal-
oldalt” lebuktatni. Nem jött össze 
neki. Az Action for Democracy elnö-
ke,	 Korányi	 Dávid	 tételesen	 cáfolta	
ugyanis minden állítását.
Mikor	már	azt	hihettük	volna,	hogy	
lekerül	 a	 porondról	 az	 amerikai	
támogatások kérdése Lázár János 
országgyűlési	 képviselő,	 miniszter	
is beállt a sorba és oldalán közzétett 
egy	 videót	 azzal	 a	 szöveggel,	 hogy:	
„Vajon milyen ember az, akinek az 
ebédjét is az amerikaiak fizetik?”

A	videóban	azt	ecseteli,	hogy	külföld	
már	 2021	 nyarától	 beavatkozott	 a	
magyar politikába, az amerikaiak-
nak	 köszönhető,	 hogy	 Márki-Zay	
Péter	egyáltalán	miniszterelnök-je-
löltté	 válhatott.	 Azt	 is	 állítja,	 hogy	
„nyilvánvalóan ők pénzeltek minden 
akciót”.
Erre	 a	 videóra	 reagált	 Márki-Zay	
Péter egy, az oldalán posztolt nyílt 
levéllel,	amelyben	egyrészt	megkö-
szönte	a	miniszter	kitüntető	figyel-
mét, hogy „miniszteri és képviselői 
munkája mellett mindig szakít arra 
időt, hogy meséket és egyéb hazugsá-

gokat gyártson” róla és azokat széles 
körben	terjessze,	másrészt	 felvetett	
pár	kérdést:	
- Kérem, árulja el, hogy mióta külföl-

di érdek egy demokratikus jogállam 
megteremtése?
- Mióta külföldi érdek a tolvaj és hazug 
politikusok elszámoltatása?
- Mióta külföldi érdek a korrupció fel-
számolása?
- Mióta külföldi érdek az, hogy magyar 
emberek befizetett adói ne politiku-

sok, családtagjaik és barátaik zsebébe 
vándoroljanak, hanem abból európai 
szintű egészségügyhöz és oktatáshoz 
jussanak?
- Mióta külföldi érdek a sajtószabad-

ság és a bírói függetlenség megterem-

tése?
- Milyen politikus az, aki orosz érde-

keket szolgál?
- Milyen politikus az, aki 12 éve kiszol-

gáltatja – például az energiapolitika 
terén - Magyarországot Oroszország-

nak?
- Milyen politikus az, aki legalább 

tízezer magyar időskorú halálát okoz-

ta azzal, hogy a megbízható nyugati 
vakcinák helyett a legkevésbé haté-

kony kínai vakcinával oltatta őket, 
amit barátai közbeiktatásával, korrupt 
módon, kétszeres áron vett?
- Milyen politikus az, aki a magyar 
egyetemisták támogatása helyett kínai 
kommunista egyetemet akar létrehoz-

ni kínai diákoknak?
- Milyen politikus az, aki évtizedeken 

keresztül nyugati pénzt fogad el So-

rostól, és ebből építteti fel magát és 
pártját?
Nézzen jól körbe Miniszter úr, mert 
ezek a politikusok ott ülnek Ön körül!	-	
zárja	Lázár	 Jánosnak	szánt	válaszát	
Márki-Zay	Péter.	

AZ MMM VÉGIG IGAZAT MONDOTT AZ AMERIKAI TÁMOGATÁSRÓL

EURÓPA • Hatvanpuszta a spanyolok, a nagy orosz barátság a bajor konzervatívok szemét szúrja

A	korrupció	szimbóluma	Hatvanpuszta
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

	 Az	 Orbán	 család	 „palotá-
ja”	a	korrupció	szimbóluma	
Magyarországon	 címmel	 írt	
az	El	País	 spanyol	napilap	a	
magyar	miniszterelnök	csa-
ládjának	 tulajdonában	 álló	
hatvanpusztai	 majorságról.	
Úgy	 fogalmaztak:	 „az	 in-
gatlan	 körüli	 gyanúsítások	
és	 milliós	 kapcsolatok	 egy	
olyan	 rendszert	 illusztrál-
nak,	amely	példátlan	bünte-
tést	kapott	az	EU-ban”.
 Az El País cikkében közli, hogy a 
hatvanpusztai	 birtok	 Orbán	 Győző,	
Orbán	 Viktor	 édesapjának	 tulajdo-
nában	 áll,	 a	 környező	 földek	 pedig	
a miniszterelnök „gyerekkori barát-

jáé.”	 Szerintük	 a	majorság	 annak	 a	
korrupcióra	 épülő	 rendszernek	 az	
allegóriája, amelyet az uniós pénzek 
megvonásával	 büntetett	 nemrég	 az	
Európai	 Unió.	 A	 País	 újságírójának	
egyébként Hadházy Ákos mutatta 
meg a birtokot.
Orbán Viktor: Putyin trójai falova az 
EU-ban?	 -	 címmel	 közölt	 cikket	 a	
bajor közmédia weboldala. Annak 
ellenére, hogy Bajorország a leg-
jobboldalibb,	legkonzervatívabb	és	a	
Fidesszel	hagyományosan	a	 legjobb	
viszonyt	ápoló	német	tartomány.

A	 cikk	 úgy	 kezdődik:	 a	 magyar	
miniszterelnök kritikusai szerint 
Orbán	 veszélyes	 kettős	 játékot	 űz,	
amikor szisztematikusan az Unió 
egységének gyengítésén dolgozik. 
Ezután	 ismertetik,	 hogyan	 szerve-
zett	Orbán	nemzeti	konzultációt	egy	
álkérdésben,	 miközben	 a	 brüsszeli	
szankciókat bombaként megjelení-
tő	 óriásplakátokkal	 árasztotta	 el	 az	
országot.

Az	 írás	 szerint	 Orbán	 és	 kormánya	
nagy	orosz-barátságának	oka	a	pénz	
és	Orbán,	illetve	választóinak	nacio-
nalizmusa,	vagyis	Kárpátalja	vissza-
csatolásának ábrándja. A pénz alatt a 
gáz-	és	olajszerződéseket	és	Paks	II.	
ügyét	 értik.	 Kárpátaljával	 kapcso-
latban a bajor közmédia cikke abból 
indul	ki,	hogy	Orbán	választási	sike-
reihez	szüksége	van	a	határon	túliak	
szavazataira,	 másfelől	 sok	 magyar	

A SPANYOL SAJTÓ FIGYELME IS MAGYARORSZÁGRA IRÁNYULT

választó	értékeli	úgy	az	orosz-ukrán	
háborút,	hogy	az	lehetőséget	nyújt	a	
régi	határok	visszaállítására.
A	 cikk	 azt	 írja:	 a	 Fidesz-kormány	
kategorikusan kizárta, hogy egykori 
magyar	 területek	 visszacsatolására	
hajtana, de azonnal hozzá is te-
szi, hogy a magyar miniszterelnök 
tudatosan rájátszik a nacionalista 
érzelmekre.
Az	írásban	megszólaló	Daniel	Freund	

képviselő	 szerint	 nem	 szabad	 üres	
retorikai fordulatként tekinteni, 
amikor	 Orbán	 nemzetegyesítésről	
beszél.	 Szerinte	 ez	 valós	 veszélyt	
jelent,	 mivel	 a	 dolog	 nem	 pusztán	
a	magyar	 szélsőjobboldal,	 hanem	 a	
Fidesz-kormány	álma	is.	Freund	fel-
idézte,	hogy	Orbán	fényképezkedett	
Nagy-Magyarország	 térkép	 előtt.		
Azt,	 hogy	 Orbán	mennyire	 elszige-
telődött	a	hozzá	elvben	legközelebb	
állóktól is Európában, jól jelzi, hogy 
a bajor közmédiás cikkben kizárólag 
őt	élesen	kritizáló	német	és	magyar	
megszólalókat	idéznek.	Magyar	Bá-
lint	 egykori	 SZDSZ-es	 politikustól	
azt,	 hogy	 Orbán	 hogyan	 használja	
önös	politikai	céljaira	a	határon	túli	
magyarok	támogatását.	Dobrev	Klá-
rától	 pedig	 azt,	 hogy	 Orbán	 sosem	
válhatott	 volna	 ennyire	 erőssé,	 ha	
az	Unió	 által	 küldött	 euró-tízmilli-
árdokból	 nem	 vásárolja	 fel	 a	 hazai	
médiát.
Kiemelik,	 2014	 és	 2021	 között	 több	
mint 27 milliárd euró uniós forrás 
áramlott	 Magyarországra.	 „A pénz 

nélkül Orbán soha nem lett volna ilyen 
hatalmas, de ennek vége lehet, mivel 
az Európai Bizottság több mint 13 mil-
liárd euró uniós forrás befagyasztását 
javasolta a tagállamoknak”	–	 zárták	
cikküket	a	szerzők.	
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ENERGIA • Bekopogott a polgármester, 
elégedettek a lakók az épületfelújításokkal

Az igazi 
rezsicsökkentés
SZINCSOK GYÖRGY

	 A	Dobó	-	Bibó	-	Janáky	ut-
cákban	lévő	118	önkormány-
zati	 bérlakás	 mindegyikét	
felkereste	 december	 elején	
Márki-Zay	 Péter	 polgár-
mester	és	Gyöngyösi	Ferenc	
alpolgármester.	 Elsősorban	
a	 nemrég	 befejeződött	 fel-
újítások	 tapasztalatairól,	
hatásáról	érdeklődtek	a	bér-
lőktől.
	 Az	 önkormányzat	 tavaly	 októ-
berben	 írta	 alá	 a	 kivitelező	Püspöki	
Építőipari	 Kft.	 képviselőjével	 azt	 a	
szerződést,	 amelynek	 értelmében	
felújítják	a	város	szélén	lévő	önkor-
mányzati bérlakásokat, ahol zömé-
ben szociálisan rászoruló emberek 
élnek. A beruházás keretében többek 
között	elvégezték	az	épületek	hőszi-
getelését,	kijavították	az	elektromos	
hálózat	hibáit,	valamint	vízmelegítő	
bojlerekkel látták el a lakásokat.
Bő	 egy	 évvel	 a	 beruházási	 szerző-
dés	 aláírása	 után	 Márki-Zay	 Péter	
polgármester	 és	 Gyöngyösi	 Ferenc	
alpolgármester személyesen járta 
végig	mind	a	118	lakást,	és	megkér-
dezték	 a	 bérlőket,	mennyire	 elége-
dettek	az	elvégzett	munkákkal.
Többen	elmondták,	hogy	jóval	keve-
sebb	fát	kell	felhasználniuk	a	fűtésre	
azóta,	 hogy	 elvégezték	 a	 lakásuk	
szigetelését, és a bojlerek is jó szol-
gálatot tesznek.

Nagyné Barna Beáta például azt 
mondta, hogy akár hat személy is 
meg	 tud	 fürödni	 náluk	 úgy,	 hogy	
nem	fogy	el	a	végére	a	melegvíz.
Gyöngyösi	 Ferenc	 hangsúlyoz-
ta, minden hibát feljegyeznek, és 
igyekeznek	minél	 előbb	 kijavíttatni	
azokat.	Márki-Zay	Péter	pedig	arról	
számolt be, hogy egy hölgy elmond-
ta	neki:	a	villanyszámlája	ezzel	az	új	
bojlerrel,	noha	nappali	áramon	van,	
6-8	 ezer	 havonta,	 régen	 viszont	 10	
ezer	 forint	 fölött	 fizetett,	 a	 nappa-
li árammal is olcsóbb, mint régen 
az	 éjszakaival	 volt.	 A	 legfontosabb	
tapasztalat	 az	 volt,	 hogy	 a	 bojlerek	
alacsonyabb	hőmérsékleten	hatéko-
nyabban	és	takarékosabban	működ-
nek,	az	épületek	szigetelésével	pedig	
jóval	 alacsonyabbak	 a	 rezsiköltsé-
gek, mint korábban.
A	Dobó	-	Bibó	-	Janáky	utcákban	élő	
emberek zöme szociálisan rászoru-
ló,	 ezért	 számukra	 különösen	 nagy	
segítség,	 hogy	 az	 energiaválság	
ellenére	kevesebbet	kell	rezsire	köl-
teniük,	 mint	 tavaly.	 A	 118	 bérlakás	
mindegyikében	 javult	 az	 ott	 lakók	
életminősége,	ráadásul	a	környék	is	
megszépült.	Az	 itt	 található	 játszó-
teret	 korábban	 felújították,	 a	 kör-
nyéken	 pedig	 térfigyelő	 kamerákat	
szereltek	 fel	 elsősorban	azért,	mert	
sokan szállították ide az illegális 
hulladékukat,	 főként	 olyanok,	 akik	
nem itt élnek. 

AZ ÚJ NYÍLÁSZÁRÓK ÉS A SZIGETELT FALAK MIATT SOKKAL KEVESEBBET KELL FŰTENI. 
FOTÓ: BUDAI DÁNIEL

OKTATÁSÜGY • Lázár János és sajtója, nem tudni miért, hetek óta 
támadja a Bethlent

Abszurd	állítások

VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

	 Lázár	 János	szerint	 	Már-
ki-Zay	 Péter	 túszul	 ejtette	
a	 Bethlen	 Gábor	 Reformá-
tus	 Gimnáziumot,	 szerinte	
ebben	 az	 iskolában	 ma	 egy	
abszolút	 liberális,	 újkom-
munista	 pedagóguscsoport	
irányít,	aminek	semmi	köze	
a	 kereszténységhez,	 ke-
resztény	 hagyományokhoz,	
nemzeti	gondolathoz.	A	po-
litikus	 mindezt	 december	
elején	 mondta	 Rákay	 Phi-
lip	rádiójában.	Előtte	a	helyi	
kormánypárti	 hírportál	 tá-
madta	 több	 cikkben	 a	 gim-
náziumot	és	tanári	karát.
	 Liberális-kommunista	brigád	ej-
tette	túszul	a	gimnáziumot	-	ismé-
telte	meg	állítását	Lázár,	majd	üzent	
minden	 szülőnek,	 aki	 abban	 gon-
dolkodik,	hogy	keresztény-nemzeti	
szellemben	nevelné	a	gyerekét,	nem	
árt	 ha	 ezt	 tudja.	 Mindenkinek	 joga	
van	 tüntetni	 és	 	 mindenkinek	 joga	
van	 tiltakozni,	 csak	 ez	 nem	 fogja	
megoldani azt a problémát, hogy a 
gyerekeink	többet	tudjanak	-	mond-
ta. 
A Bethlen támadása nem ezzel a 
rádióinterjúval	 kezdődött.	 A	 Lázár	
Jánoshoz	igen	erős	szálakkal	kötődő	

Promenád24 például azt írta, hogy 
az	 ellenzék	 legerősebb	 bástyája	 lett	
az oktatási intézmény.
Az internetes portál állítása szerint 
a	 nagyhírű	 gimnázium	 Márki-Zay	
Péter	 2018-as	 polgármesterré	 vá-
lasztása	óta	politikai	akciók	résztve-
vője,	ezen	akciók	pedig	egyértelmű-
vé	 teszik,	hogy	az	 iskola	a	baloldal,	
az	 ellenzék	 legerősebb	 bástyája	 lett	
Vásárhelyen.	 Erre	 persze	 kevés	
konkrét	 példával	 szolgál,	 azok	 is	
meglehetősen	 kétértelműek.	 Azt	
hangsúlyozzák	 például,	 az	 intéz-
mény	több	esetben	kürtölte	világgá,	
hogy	 egy-egy	 oktatójukat	 politikai	
okokból bocsátották el. De miért is 
büszkélkedne	egy	ilyen	lépéssel	egy	
ellenzéki	 elkötelezettségű	 oktatási	
intézmény?
Mivel	 a	 fenntartó	 a	 református	
egyház, az intézmény oktatói nem 
az állami Klebelsberg Központhoz 
tartoznak, így az országos pedagó-
gus megmozdulásokhoz sem csat-
lakoztak	 nyilvánosan.	 Még	 olyan	
demonstratív	kiállásról	sem	tudunk,	
ami több helyen megtörtént az or-
szágban, hogy a pedagógusok egy 
része egy fotó erejéig szolidaritásá-
ról	 biztosította	 volna	 a	 sztrájkoló,	
vagy	éppen	a	kirúgott	tanárokat.
A Promenád24 ennek ellenére azt 
állítja, hogy egy jól meghatároz-
ható politikai kör kisajátítja ma-

gának	 Vásárhely	 egyik	 legnagyobb	
hagyománnyal bíró intézményét. 
A kialakult helyzet arra sarkallta a 
Hódmezővásárhely-Ótemplomi	Re-
formátus Egyházközség elnökségét, 
hogy közleményt adjon ki. Ebben 
többek	 között	 a	 következőt	 írják:	
„Elhatárolódunk attól, hogy köz-
nevelési	 intézményeinket	 aktuál-
politikai csatározások színtereként 
nevezzék	 meg.	 Figyelmünket	 to-
vábbra	is	a	valódi	feladatokra	össz-
pontosítjuk:	a	keresztyén	nevelésre,	
diákjaink	 személyiségfejlődésének	
támogatására és a hazaszeretetre”
Hódmezővásárhelyen	 egyébként	
mind az általános iskolákban, mind 
a középiskolákban több akciót 
tartottak mióta a pedagógusok és 
diákok tiltakozó megmozdulásokat 
indítottak a magyar közoktatás tart-
hatatlan helyzete miatt, kisebbeket 
és	 kevésbé	 látványosakat	 ugyan,	
mint	 másutt.	 Egy	 reggeli	 élőláncot	
valóban	egy	Bethlenben	tanító	tanár	
szervezett,	 de	 nem	 az	 iskolában,	
hanem	 a	 város	 főterén.	 	 A	 Németh	
László Gimnázium és Általános Is-
kola	 szervezésében	 több	 megmoz-
dulás	 is	 volt	 az	utóbbi	hetekben,	 és	
a	tantestület	figyelmeztető	sztrájkot	
jelentett be lapzártánk utáni decem-
ber	8-i	időpontra.	

A TANÁROK MEGMOZDULÁSAIT TÁMADÓK A LÉNYEGET NEM ÉRTIK: HA NEM LESZ VÁLTOZÁS, NEM LESZ TANÁR

KÖRNYEZETTUDATOSSÁG • Egy hónap alatt 104 tonna hulladék gyűlt

Töretlenül	népszerű	a	hulladékudvar
KOROM ANDRÁS

	 November	 2-án	 nyitották	
meg,	 s	 egy	 hónap	 alatt	 104	
tonna	 hulladékot	 vittek	 be	
hozzájuk.	 Zömében	 építé-
si-bontási	törmeléket.
	 Már	 az	 első	 nap	 nagy	 volt	 az	
érdeklődés	 a	 Szántó	 Kovács	 János	
utca	végén	nyílt	hulladékudvar	szol-
gáltatása	 iránt,	 főleg,	 hogy	 az	 első	
harminc	hulladékleadó	5-5	ezer	fo-
rintos	 vásárlási	 utalványt	 is	 kapott.	

De	már	az	első	héten	kiderült,	a	vá-
sárhelyiek, mártélyiak, mindszenti-
ek	és	székkutasiak	nem	az	utalvány	
miatt	 kedvelik	 a	 lerakót,	 hanem	
azért,	 mert	 van	 olyan	 hulladékuk,	
melyet nem szabad a kommunális 
szemétbe	dobni,	az	árokpartra	vagy	
az	 erdősávokba	meg	 azért	mégsem	
illik.
Már	 az	 első	 héten	 4	 ezer	 400	 kiló	
elektronikai hulladékot, 420 kiló 
biológiailag lebomló hulladékot és 
700	kiló	veszélyes	hulladékot	adtak	
le.

Az	első	hónapban	a	hulladékudvar-
ban	összesen	már	 104	 tonna	hulla-
dékot	vettek	át,	 ennek	 19	 százaléka	
lom (azaz a háztartásokból szárma-
zó,	 veszélyes	 hulladékot	 nem	 tar-
talmazó,	 hulladékká	 vált	 eszközök,	
berendezések,	 tárgyak	 (bútorfélék,	
textil,	 ruhafélék	 stb.)	 15	 százaléka	
elektronikai hulladék, gumiabroncs 
és	44	százaléka	kevert	építési-bon-
tási	 törmelék	–	tájékoztatta	 lapun-
kat	 a	 hulladékudvart	 üzemeltető	
FBH-NP	Nonprofit	Kft.	

A 104 TONNA ÖSSZEGYŰJTÖTT  HULLADÉK 11%-A GUMIABRONCS



4.

2022. december 9.

Városunk

FÖLDADÓ • Rezsi-áldozatokra és idősekre költik majd a 80 milliót

Adó	a	szegényekért
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 A	 kormány	 döntése	 nyo-
mán	 emelkedő	 rezsiköltsé-
gek	 egyre	 több	 vásárhelyi	
lakosnak	 jelenthetnek	 ne-
hézséget.	 Az	 önkormányzat	
így	 arra	 készül,	 hogy	 segít-
hessen	a	leginkább	rászoru-
lókon.	 Ennek	 fedezetét	 te-
remtették	meg	 a	novemberi	
közgyűlésen.
	 A	 testület	 négy	 adónem	 beveze-
tése	 közül	 választhatott,	 hogy	 for-
rást teremtsenek a rezsikárosultak 
megsegítéséhez.  
A	 Lázár-érából	 megismert	 épít-
ményadók	 visszavezetését	 a	 fide-
szes	 képviselők	 is	 elutasították;	
nem lesz kommunális adó sem, 
amit	 Makón	 alkalmaznak,	 hiszen	
azt	 anyagi	 helyzettől	 függetlenül	
mindenki	egységesen	fizeti,	ez	nem	
lenne méltányos azokkal szemben, 
akiket a rezsicsökkentés eltörlése is 
súlyt.	 A	 földadót	 azok	fizetik	majd,	
akik	 4	 hektárnál	 nagyobb	 területet	
adnak	bérbe.	A	közgyűlés	egyhangú-
lag	elfogadta,	hogy	az	ebből	befolyó	
összeg,	 nagyjából	 80	 millió	 forint,	
szociális támogatásként hasznosul-
jon.
Márki-Zay	 Péter	 szerint	 a	 jövő	 év-
ben a megemelkedett energiaárak 
miatt	 	 az	 önkormányzat	 működése	
2-3	 milliárd	 forinttal	 nőhet	 és	 je-
lentős	segélyigény	jelentkezhet	a	la-
kosság	részéről.	A	polgármester	ál-
lítja,	hogy	Magyarországon	minden	

települése	 csődbe	 fog	menni,	 és	 ha	
csődeljárás	indul,	egy	csődbiztosnak	
minden költséget le kell faragnia. 
Ezért tartotta nagyon fontosnak, 
hogy	rögzítsék:	a	földadóból	befolyt	
összeg	 utolsó	 fillérig	 szociális	 tá-
mogatásokra megy majd.
Azt	 is	 lehet	tudni,	hogy	a	2023-ban	
így	befolyt	összegből	-	amit	80	mil-
lió	forintra	kalkulált	a	város	-	az	első	
félévben	 azokon	 segítenek	 majd,	
akik	 a	 rezsicsökkentés	megszűnése	
után	 képtelenek	 kifizetni	 a	 meg-
emelkedett számláikat. Azok, akik-
nek	 jövedelme	 nem	 haladja	 meg	 a	
142	500	forintot,	illetve	egyedülállók	
esetében	a	171	000	forintot,	jogosul-
tak lesznek erre a támogatásra.
Az	 év	második	 felében	 időseket	 tá-
mogatna	ebből	a	 forrásból	a	város-
vezetés,	a	tervek	szerint	az	eddigi	év	
végi	10	ezer	forint	helyett	legalább	15	
ezer forintot szeretnének adni.

A	 földadó	 bevezetését	 sokan	 tá-
madták, annak ellenére, hogy a 
Települési	 Önkormányzatok	 Orszá-
gos	 Szövetsége	 (TÖOSZ)	 regionális	
polgármesteri fórumán éppen ezt az 
adónemet	is	javasolták	arra,	hogyan	
vészelhetik	át	az	önkormányzatok	a	
brutálisan megemelkedett energia-
árak	okozta	válságot.	
Lázár	János	országgyűlési	képviselő	
a	 helyi	 rádiónak	 adott	 interjújában	
azt	 sugallta,	 hogy	 a	 földadó	 beve-
zetése	 az	 ő	 családjával	 szembeni	
büntetés,	 hiszen	 ő	 és	 családja	 is	
földtulajdonos,	 de	 mint	 mondta:	
természetesen	ki	fogják	fizetni.
A	földadót	amúgy	csak	azoknak	kell	
fizetniük,	akik	nem	művelik	földjei-
ket, hanem bérbe adják azokat. 
Márki-Zay	Péter	szerint,	amint	vége	
ennek	a	gazdasági	válságnak,	kive-
zetik majd ezt az adónemet. 

NEM A GAZDÁLKODÓKRA, HANEM A FÖLDJÜKET BÉRBEADÓ TULAJDONOSOKRA VETIK KI

FELÚJÍTÁSOK • A csúcsi és az újvárosi kész,  
az új-kishomoki pedig épül

Megújult	a	
Tarjáni Olvasókör

KOROM ANDRÁS

	 A	Róna	Banda	teremtett	jó	
hangulatot	 a	 Sutuban,	 azaz	
a	 Tarjáni	 Olvasókörben,	 az	
épület	 majd	 22	 milliós	 fel-
újítása	alkalmából	rendezett	
avatón. A rendelkezésre álló 
összegből	 a	 legfontosabbra,	
az	 elektromos	 hálózat	 fel-
újítására,	 valamint	 a	 pályá-
zatban	előírt	akadálymente-
sítésre	 futotta.	 Legközelebb	
a	fűtést	kell	korszerűsíteni.
	 Megújult	 elektromos	 hálózat,	
akadálymentes bejárat, parkolás és 
mosdó, gyermekpelenkázó, ener-
giatakarékos	 világítás	 és	 teljesen	
kifestett nagyterem. Ez jellemzi a 
Sutu,	 azaz	 a	 Tarjáni	 Olvasókör	 no-
vember	25-én	újraavatott	épületét.
A	 munkálatokat	 az	 tette	 lehetővé,	
hogy	 a	 város	 önkormányzata	 el-
nyerte	 az	 új	 közösségi	 ház	 építését	
és	olvasókörök	felújítását	célzó	TOP	
7.1.1-H-ERFA-2021-00817.	 számú	
pályázaton	 a	 100	 százalékos	 támo-
gatást	jelentő	135	millió	forintot.
Ebből	 újult	meg	 a	 Tarjáni	mellett	 a	
Csúcsi	 és	 az	 Újvárosi	 Olvasókör,	 és	
épül	egy	teljesen	új	épület	Kishomo-
kon.
– Ahogy látom, általában kabátban 
vannak, meg is értem	–	utalt	köszön-
tőjében	 az	 olvasókori	 tagok	 visele-
tére	Márki-Zay	Péter.	–	Rögtön	tud-
juk	mondani,	mi	 lenne	 a	 következő	
beruházás	 ebben	 az	 olvasókörben.	
Valószínűleg	 a	 konvektoros	 fűtést	
kellene	 megújítani	 kazánnal.	 Az	 az	

összeg,	amit	ez	az	olvasókör	kapott,	
a	21	millió	716	ezer	945	forint	volt	–	
mondta.	 Vásárhely	 polgármestere	
kiemelte:	Vásárhely	szép	hagyomá-
nyai	közé	tartoznak	az	olvasókörök,	
melybe	annak	idején	közös	olvasás-
ra,	 majd	 közös	 főzésekre	 és	 evés-
re-ivásra,	 a	 közös	 tevékenységre	
jöttek össze az emberek.
– Unokáinknak, gyerekeinknek is 
azt kívánjuk, minél többet, szem-

től-szembe beszéljenek egymással. A 
mai kütyük, rengeteg időt elvesznek, s 
már annak is örülünk, ha gyermekeink 
a számítógépen társukkal, nem egye-

dül játszanak. Egy székely kocsmában 
az van kiírva: „Wifi nincs, beszélges-

senek!” Azt gondolom, az az igazi, 
ha az emberek leülnek egy asztalhoz, 
vagy körbe ülik azt, együtt vannak, 
beszélgetnek. Ez kiveszőfélben van, de 
az olvasókörök pont azt a célt szolgál-
ják, hogy azok, akik sokszor a napjaik 
nagy részét egyedül töltik, azoknak 
legyen minél több alkalom, amikor 
egymás társaságát élvezik, beszélget-

nek szemtől szemben egymással. Azt 
kívánom, minél tovább gazdagodjon 
lélekben, szeretetben, barátságban 

ez a közösség!	–	hangsúlyozta	Már-
ki-Zay	Péter.
Molnárné	Kőfalvi	Ágnes	projektme-
nedzser	és	Ábrahám-Türes	Róbert,	a	
kivitelező	Sziki-Ép	Kft.	ügyvezetője	
ismertette	a	felújítás	és	az	elvégzett	
munkálatok részleteit.
A	finom	sütemények	kóstolása	 és	 a	
megnyitó után a köri tagokat hur-
ka-kolbász	vacsorára	 látták	vendé-
gül.	

AZ AZ IGAZI, HA AZ EMBEREK LEÜLNEK EGY ASZTALHOZ, KÖRBE ÜLIK AZT ÉS BESZÉLGETNEK 
- MONDTA A POLGÁRMESTER. FOTÓ: BUDAI DÁNIEL

ENERGIA • Megkapta az állami kereskedő cég ajánlatát Vásárhely

Háromszoros	villanyár
B. D.

	 Befutott	az	MVM	Next	Zrt.	
ajánlata	 arról,	 mennyiért	
látná el villamosenergiával 
a	 város	 intézményeit	 és	 cé-
geit	2023-ban.		A	város	nem	
szerződik	 hosszú	 távra	 és	
havonta	változó,	az	euróhoz	
és	 a	 energiatőzsdéhez	 iga-
zodó	indexált	áron	vásárolja	
meg	a	villanyáramot.	
	 Nem	 tévedtünk	 sokat,	 amikor	
azt	 írtuk	 legutóbb,	 milliárdos	 vil-
lanyszámlája	 lehet	 jövőre	 Hódme-
zővásárhelynek.	 Az	 elektronikus	
közbeszerzési rendszerben már 
nyilvánosan	 elérhető	 az	 a	 doku-
mentum,	miszerint	lezárult	a	verse-
nyeztetés során beérkezett ajánla-
tok bírálata. Pontosabban annak az 
egyetlen ajánlatnak, amit az állami 
vállalat,	 az	 MVM	 Next	 Energiake-
reskedelmi	 Zrt.	 nyújtott	 be	 a	 hatá-
ridőig.	
4	 millió	 967	 ezer	 kWh-ra	 tartana	
igényt	jövőre	Vásárhely,	s	ezért	kö-
zel	 922	 millió	 forintot	 számlázhat	
az	 MVM	 leánycége,	 ha	 létrejön	 az	
ügylet.	Ez	az	összeg	megközelítőleg	
harmada	 annak,	 amire	 a	 vásárhelyi	
önkormányzat helyi adók, díjak és 

különböző	 büntetések	 révén	 szert	
tesz	 2022-ben	 közhatalmi	 bevétel-
ként.	 A	 város	 idei	 költségvetésében	
ezen	a	soron	3,2	milliárd	forint	sze-
repel. 
A	 jövő	 évi	 energiaigény	 több	 mint	
egymillió	 kWh-val	 alacsonyabb,	
mint	amennyit	a	2022-es	esztendő-
re	vásárolt	a	település	múlt	év	végén,	
akkor még 462 millió forintért. Ösz-
szehasonlítva	 a	 tavalyi	 árral,	mikor	
62,23	forint	kért	a	kereskedő	1	kWh-
ért,	 a	 2023-as	 ellenérték	 ennek	 a	

háromszorosa:	185,57	forint.	
Az	önkormányzat		12	hónapra	szer-
ződik,	hosszabb	távra	nem.	Ráadásul	
havi	 indexált	 árak	 alapján	 számol-
nak el, ami azt jelenti, hogy az ár az 
euróhoz	és	a	HUDEX	energiatőzsdei	
áramárához igazodik minden hó-
napban.	A	városházán	úgy	kalkulál-
nak, hogy noha január, februárban 
kicsit emelkedhet a kilowattórán-
kénti összeg, de márciustól csökke-
nést remélnek. 

A KÖZVILÁGÍTÁS IS EGY VAGYONBA FOG KERÜLNI JÖVŐRE
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TURIZMUS • A Sun City 2 évre 20 millióért 
kibérelné a mártélyi kempinget

Mártélyi	pénzek
B. D.

	 Éppen	annyiért	venné	bér-
be	a	Sun	City	Vízisport	Kft.	a	
mártélyi	 kemping	 nagy	 ré-
szét,	 amennyit	 még	 idén	
törleszteni készül a község 
önkormányzata	 a	 Hódme-
zővásárhely	 felé	 fennál-
ló	 tartozásából	 –	 derül	 ki	 a	
képviselő-testület	elé	kerülő	
javaslatokból.	A	falu	vezeté-
se	 lapzártánk	után	 tárgyal	a	
már	megfogalmazott	bérleti	
szerződés	ügyében.
 Az említett gazdasági társaság-
nak ugyanazok a tulajdonosai, mint 
a	 hazai	 útépítéseken	 fővállalkozó-
ként	gyakran	dolgozó	Délút	Építő	és	

Bányászati	 Kft.-nek,	 amely	 tavaly	
a	 nyilvánosan	 elérhető	 cégadatok	
szerint 7,6 milliárdos forgalom 
mellett	 közel	 1,2	 milliárd	 forint	
adózás utáni nyereséget ért el. A Sun 
City	Vízisport	Kft.-nek	kevésbé	volt	
jó	 éve	 a	 2021-es,	 hiszen	minimális	
veszteséget	 termelt,	 ugyanakkor	
2020-ben	 61,	 2019-ben	 pedig	 1,8	
milliós	profitra	tett	szert.
A	 leendő	 bérlő	 egy	 összegben	 –	 a	
szerződéskötést	 követő	 30	 napon	
belül	–	kifizetné	a	bruttó	25,4	millió	
forint	 bérleti	 díjat.	 Az	 ügylet	 2022.	
december	 7-től	 2024.	 december	
31-ig	 szólna,	 és	 a	 vállalkozás	 38	
ezer négyzetmétert hasznosítana. A 
területen	 turisztikai	 fejlesztéseket	
tervez,	 de	 ezeket	 nem	 részletezték	
az	előterjesztésben.	

A SUN CITY TAVALY VESZTESÉGES VOLT, DE A TULAJDONOSOK ÚTÉPÍTŐ CÉGE MILLIÁRDOS 
PROFITOT TERMELT

DEMOGRÁFIA • 2050-re 38 ezerre eshet vissza a lakosságszám

Nagyon	fogy	Vásárhely	
népessége
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Demográfusok	 kiszámol-
ták,	 a	 lakosságszám	 2050-
re 8,5 millióra csökken 
Magyarországon.	 Hódme-
zővásárhelyen	még	rosszabb	
trend	rajzolódik	ki,	az	1990-
ben	 még	 51	 ezres	 város	 lé-
lekszáma	2050-re	38	ezerre	
eshet	vissza.
 Családtámogatási rendszer ide, 
CSOK	oda,	 vészesen	 fogy	 a	magyar.	
Leggyorsabban	 Észak-Magyar-
országon,	 Dél-Dunántúlon	 és	 a	
Dél-Alföldön	 fogy	 a	 népesség,	 itt	
10-15	 százalékos	 volt	 a	 csökkenés,	
míg	 a	 teljes	 lakosságszám	 1990	 és	
2019	 között	 hat	 százalékkal	 csök-
kent	–	hangzott	el	az	MTA	múlt	heti	
statisztikai	 és	 jövőkutatási	 mini-
konferenciáján.
A kutatók alapmodelljében a né-
pességszám	 2050-re	 8,5	 millióra	
csökken,	 ami	 2020-hoz	 képest	 13	
százalékos csökkenést jelent, több 
mint	 kétszeresét	 az	 elmúlt	 30	 évé-
nek. A magas termékenységi forga-
tókönyv	megvalósulása	esetén	szűk	
30	 év	 múlva	 8,8	 millióan	 leszünk,	

a	 népesség	 “csak”	 10	 százalékkal	
fogy.	 Migráció	 nélkül	 8,2	 millióra	
csökken	a	lélekszám,	ami	16	száza-
lékos csökkenést jelent.
„Ezt megfordítani szinte lehetetlen, 
és akkor nagyon finoman fogalmaz-

tam”–	jelentette	ki	Tóth	G.	Csaba,	a	
KSH Népességtudományi Intézeté-
nek	 volt	 főmunkatársa.	 A	 népesség	
fenntartásához	 szükséges	 110	 ezres	
éves	 születésszám	 a	 lehetetlen	 ka-
tegória,	 mondta	 és	 hozzátette:	 a 

AZ ORSZÁGOS ÁTLAGNÁL KÉTSZER GYORSABBAN CSÖKKEN A NÉPESSÉG

realitás az, hogy 80 ezer alá csökken.
Hódmezővásárhelyen 1990-ben 51 191 
lakosa volt, míg 2019-ben már csak 44 
808 a nepesseg.com adatai szerint. Ez 
12,5 százalékos csökkenést jelent, ami 
kétszer akkora mint az erre az idő-

intervallumra eső országos átlag. Ha 
teljesül a szakértők számítása, 2050-
re 38 ezerre eshet vissza a vásárhelyi 
lakosságszám. 

HIÁNYGAZDASÁG • Vadászni kell a benzinre 
Vásárhelyen is

Veszteség	van,	
benzin	nincs
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

	 Egyre	 szűkül	 a	 kínálat	 a	
hazai	 benzinkutakon,	 így	
most	 már	 a	 nagyobb	 váro-
sokban	 is	komoly	az	üzem-
anyaghiány.	 Vásárhelyen	
több	 olyan	 kút	 is	 található,	
ahol	 a	 lapzártánk	 előtti	 na-
pokban	egyáltalán	nem	volt,	
vagy	csak	rövid	ideig	lehetett	
ársapkás	üzemanyagot	kap-
ni.
A	példátlan	helyzetnek	két	fő	eredő-
je	 van	 az	 iparági	 szakértők	 szerint.	
Ezek	 a	 legalább	 december	 végéig	
velünk	 maradó	 üzemanyagár	 stop	
és	 a	Mol	 elhúzódó	 százhalombattai	
karbantartási munkálatai miatt ér-
zékelt átmeneti kapacitáskiesés. Az 
is rontja némileg a kilátásokat, hogy 
a jelenlegi helyzetben nem lehet 
hozzányúlni	a		stratégiai	készletek-
hez. A gazdaságfejlesztési miniszter 
indoklása szerint ugyanis az ellá-
tásbiztonság mindennél fontosabb, 
a felhalmozott készleteket pedig 
elsősorban	 váratlan	 káreseményre,	
természeti	 károkra	 és	 háborúkra	
tartják fenn, így a nemrég kialakult 
üzemanyaghiányos	helyzetben	nem	

szabad	ezekhez	hozzányúlni.
Hódmezővásárhelyen	 a	 nagy	 olaj-
társaságok	 kútjainál	 is	 komoly	 el-
látási	 zavarok	 jelentkeztek.	 A	 Shell	
töltőállomásánál	 például	 napokig	
nem	 volt	 semmilyen	 üzemanyag,	 a	
MOL	Tóalj	utcai	kútjánál	pedig	a	95-
ös	benzin	volt	hiánycikk.
Amikor éppen kaphatók az ársapkás 
üzemanyagok,	 akkor	 is	 korlátozott	
mennyiségben lehet csak tankolni 
belőlük.	 Jól	 látszik,	 hogy	 az	 árkor-
látozás	 hiányhoz	 vezet,	 ezért	 egyre	
többször	vetődik	fel	az	árstop	kive-
zetésének igénye.
„Azt gondolom, hogy a kormányzat-

nak is el kell döntenie, hogy árat
szabályozunk vagy üzemanyaggal lát-

juk el a piacot. Én azt gondolom, hogy 
a korlátozások ma már nagyobb kárt 
okoznak, mint amit az árnövekedés 
okozott a múltban”	 –	 fogalmazott	
Grád	 Ottó,	 a	 Magyar	 Ásványolaj	
Szövetség	 főtitkára	 a	 napokban.	 A	
Miniszterelnökség	 pedig	 közölte:	
január	 elsejétől	 csak	 akkor	 tudják	
fenntartani a benzinárstopot, ha az 
Oroszországból	 érkező	 kőolajszál-
lítás	 zavartalan,	 a	 százhalombattai	
finomító	 pedig	 folyamatosan	 mű-
ködik. 

MÉDIA • A propagandisták nem jók a helyreigazításban

Hazudtak
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Helyreigazítást	 közölt	 a	
Ripost	 Márki-Zay	 Péterről,	
beismerték,	 hogy	 hazudtak,	
amikor	 azt	 állították,	 hogy	
Márki-Zay	bezáratna	szülé-
szeteket	 és	 sürgősségi	 osz-
tályokat.	 Egymás	 után,	 de	
későn	jönnek	a	helyreigazí-
tások:	Juhász	Péter	például	6	
év,	Berényi	Károly	4	év	után	
kapott	soványka	elégtételt.	
	 Hogy	 mi	 a	 közös	 a	 888.hu-ban,	
a	HírTV-ben,	a	közmédia	Híradójá-
ban,	 a	 pestirácok.hu-ban,	 a	 ripost.
hu-ban	 és	 a	 TV2	 -ben	 –	 azaz	 a	
propaganda-médiában?	 Eláruljuk:	
mindannyian	hazudtak	már	a	Már-
ki-Zay	 család	 valamelyik	 tagjáról.	
Erről	 bírósági	 ítéletek	 születtek	
azokban a sajtóperekben, amiket 
indítottak.
Legutóbb	a	Ripost	hozott	le	helyre-
igazítást	 Márki-Zay	 Péterrel	 kap-
csolatban,	 mint	 kiderült,	 hazudtak	
akkor, amikor azt állították, hogy 
Márki-Zay	 tömegesen	 záratna	 be	
szülészeteket	 és	 sürgősségi	 osztá-
lyokat. Sajnálatos módon a hamis 
állításokat	a	választási	kampányban	
írták meg, a helyreigazítást pedig 
csak	fél	évvel	később.
De	 hat	 évébe	 telt	 az	 egykori	 Együtt	
alelnökeként	 tevékenykedő	 Juhász	
Péternek,	hogy	a	propaganda-média	
leírja:	 hazudott	 vele	 kapcsolatban.	
Juhász	 azt	 mondja,	 a	 2018-as	 vá-
lasztások	előtt	a	kormánymédiában	

háromezer lejárató cikk jelent meg 
róla,	de	végül	csak	nyolc	kiadót	volt	
ereje,	 ideje	 és	 lehetősége	 beperelni.	
Nemrégiben	 úgy	 közölt	 valótlan-
ságokat	 beismerő	 közleményeket	 a	
TV2	Tények	című	műsora	Juhászról,	
hogy	 az	 ítéletekből	 egyes	 részeket	
kiragadtak,	 illetve	 az	 is	 előfordult,	
hogy egyáltalán nem említették 
meg,	hogy	ki	volt	a	felperes,	azaz	Ju-
hász	Péterről	 szólnak	 az	 ítéletek	 és	
nem hangzott el, hogy megsértették 
a	 jó	hírnévhez	 fűződő	 jogait.	A	TV2	
szerint „a helyreigazító közlemény 
olyan terjedelmes volt, hogy annak egy 
adásban való közzététele meghaladta 
volna a rendelkezésre álló műsoridőt”.
A	 TV2	 helyreigazításokban	 amúgy	

sem	 túl	 jó,	 Márki-Zayné	 Vincze	
Felíciáról	 is	 helyreigazítást	 kellett	
közölnie,	 ám	 a	 televízió	 nem	 a	 ké-
pernyőn	 igazított	 helyre,	 hanem	 a	
sokkal	 kevesebb	 embert	 elérő	 hon-
lapján.
De nemcsak az országos kormány-
párti	médiának	okoz	időnként	prob-
lémát	a	valóság.	A	helyi	Fidesz-mé-
diának	 is	 van	 egy-két	 emlékezetes	
állítása,	 emlékezzünk	 csak	 a	 Szabó	
vagy	 Enyedi	 családokról	 szóló	 ha-
zugságaikra,	 vagy	 arra,	 amikor	 dr.	
Berényi Károly által indított saj-
tóperben azt állította az azóta már 
megszűnt	 portál	 főszerkesztője,	
nem tudta, hogy ki írta a hazug állí-
tásokat tartalmazó cikket. 

 ILYEN, AMIKOR AZ IGAZSÁGOT ÍRJÁK LE…
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IRODALOM • Közönségtalálkozó két csodálatos alkotóval 

Köztünk	írnak
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Elvarázsolt, messzi tájak-
ra	repített	és	a	lélek	mélysé-
geibe	rántott	a	Köztünk	Írók	
címmel	 tartott	 közönségta-
lálkozó,	 ahol	 két	 csodálatos	
alkotóval	találkozhattunk.
	 Arany-Tóth	 Katalin	 költővel	 és	
Kovács	 Magdolna	 íróval	 beszélge-
tett	Benkő	Brigitta	a	BFMK	második	
emeleti termében. Az izgalmas és 
érdekes	 kérdések-válaszok	 között	
a	Bessenyei	Színkör	tagjai	adtak	elő	
a	 szerzők	műveiből.	 Benkő	 Brigitta	
nem	 szokványos	 kérdései	 és	 az	 el-
hangzott	 művek	 olyan	 hangulatot	
teremtettek,	 amelyben	 a	 nézőtéren	
ülők	gyakran	elérzékenyültek.
Kovács	Magdolna	erdélyi	származá-
sa	 minden	 művében	 nyomot	 hagy,	
ahogyan	a	tisztelet	is,	amivel	a	szá-
mára fontos személyeket megörö-
kíti.	Novelláiban	visszatérő	elem	az	
empátia,	 a	 segítségnyújtás.	Zseniá-
lisan írja meg az apró, de könnyfa-
kasztó, mélyen emberi pillanatokat, 
amelyek	 aztán	 az	 olvasót	 sokáig	
elkísérhetik. A közönségtalálkozón 
elmondta,	 több	 mint	 húsz	 éve	 vé-

gez	 önkéntes	 karitatív	 munkát,	 az	
itt megtapasztaltakból sokat merít 
íráskor.
Gyermekkori	 történeteit	 olvasván,	
az	embernek	kedve	támad	ott	és	ak-
kor gyereknek lenni.
Magdolna	 mélyen	 megrendítően	
vallott	hat	 éve	 elhunyt	 édesapjához	
fűződő	 kapcsolatáról,	 arról	 a	 belső	

küzdelemről,	 amikor	 utolsó	 alka-
lommal sietett haza hozzá, hogy az-
tán	már	ne	találkozhasson	vele	soha	
többé.	 Mai	 napig	 elcsukló	 hangon	
meséli,	 bárcsak	 elmondhatta	 volna	
neki, mennyire szereti.
Tervei	 között	 szerepel	 egy	 novel-
lás	 szakácskönyv	 megjelentetése,	
amelyben	 a	 nagymamájával	 együtt	

A BESSENYEI SZÍNKÖR TAGJAINAK ELŐADÁSÁBAN MEGHATÓAK VOLTAK AZ ALKOTÁSOK

KONCERT • Szimfonikusok kíséretével énekel Soltész Rezső 
Vásárhelyen

Karácsonyi	világslágerek
K. A.

 Három éve jelentet meg 
karácsonyi	 dalokat	 Soltész	
Rezső,	 aki	 idén	 a	 trilógia	 3.	
részét,	 a	 Boldog	 karácsony	
című	 könnyűzenei	 ösz-
szeállításának	 a	 premierjét	
Vásárhelyen	 tartja.	 A	 de-

cemberi	koncerten	a	Szege-
di	 Szimfonikus	 Zenekarral	
közösen	 lépnek	 fel	 a	műve-
lődési	 központban.	 Mindez	
egyedülálló	 zenei	 élményt	
tartogat	 a	 koncertkedvelők	
számára,	 hiszen	 szimfoni-
kus	 kísérettel,	 magyarul	 itt	
szólalnak	meg	 először	 ezek	
a dalok.

	 A	vásárhelyi	közönség	különleges	
zenei élménnyel gazdagodhat de-
cemberben,	amikor	is	sok	sok	világ-
sláger	 itt	 szólal	meg	 először	 szim-
fonikus kísérettel magyarul. Soltész 
Rezső	 személyesen	 látogatott	 el	 az	
ünnepi	 koncert	 helyszínére,	 erről	
azonnal is posztolt a rajongói olda-
lán.	 Az	 énekes	 a	 Bessenyei	 Ferenc	
Művelődési	 Központban	 elmondta,	
azt	reméli,	hogy	a	Vár	reánk	az	ün-
nep,	 vagy	 a	 Fehér	 karácsony	 dalla-
mai	a	nézőkben	is	olyan	érzelmeket	
váltanak	 ki,	 amelyek	 a	 karácsonyt	
különlegessé	teszik.
Olyan	emóciókat	hoz	ki	az	emberből	
egy szimfonikus zenekar hangzása 
-	és	nyilván	nem	komolyzenei	mű-
vekről	van	szó	-	,	hanem	kicsit	ame-
rikai	 stílusú	 slágerzenéről,	 olyan	
harmóniákról,	 olyan	 hangzásvi-
lágról, amit csak egy szimfonikus 
zenekar tud megszólaltatni.
A szegedi szimfonikusok igazgatója,  
Gyüdi	 Sándor	 hasonlóan	 vélekedik,	
a szimfonikus zenekar a gazdag 
hangszereléssel tud hozzátenni a 
könnyűzenei	világslágerekhez.	Ettől	
lesz	 a	 produkció	 egyedi.	 -	 A	 szim-
fonikus zenekar a legcsodálatosabb 
hangélményt tudja adni a sokféle 
hangszerével.	 És	 valóban,	 a	 melo-
dikus	 könnyűzenének	 a	 hagyomá-
nyához hozzátartozik a szimfonikus 
zenekari kíséret. Gondoljunk csak 
a	 híres	 San	 Remó-i	 Dalfesztivál-
ra.	 Soltész	 Rezső,	 akivel	 készül	 az	
együttműködés	 a	 Bessenyei	 Ferenc	
Művelődési	Központban	a	december	
18-án	tartandó	koncertre,	pontosan	
ez	 a	 stílus	 -	 emelte	 ki	 a	 Liszt	 Fe-
renc-díjas	karmester.	SZIMFONIKUS KARÁCSONYT ÍGÉR SOLTÉSZ REZSŐ

átfőzött	napokat	örökítené	meg,	ki-
próbált,	régi	ízek	receptjeivel.
2018-ban	 megjelent	 Lélektöltő	 c.	
könyve,	de	novelláit	a	közösségi	ol-
dalán	is	olvashatjuk.
Arany-Tóth	 Katalin	 költő,	 verseit	
saját	 bevallása	 szerint	 terápiás	 cél-
lal	kezdte	el	írni,	sőt,	már	olvasni	is	
terápiás	céllal	olvasott	verseket.	Azt	

mondja, érzi hogyan oldódik le róla 
minden	feszültség,	ahogyan	érzéseit	
szavakba	faragja.	Amikor	a	vers	nem	
ad elég teret, prózát is ír.
Művei	 érzékeny	 lelki	 húrokat	 pen-
dítenek, de közéleti témákban is 
nagyon gyakran megszólal, fontos 
társadalmi	kérdéseket	vet	fel.	Hihe-
tetlen érzékenységgel, ugyanakkor 
sziklaszilárd	 értékrendet	 közvetítő	
gondolataival	 nyúl	 minden	 témá-
hoz.	 Versei	 minden	 alkalommal	
megérintik az embert.
Az	est	 során	elérzékenyülve	beszélt	
szüleiről,	 és	 nagy	 tisztelettel	 a	 kö-
zönség	soraiban	ülő	párjáról,	aki	az	
utóbbi	 néhány	 évben	 „megtartja”.	
Az	 est	 során	 aznap	 született	 költe-
ményét	 ő	 maga	 olvasta	 fel.	 A	 Bes-
senyei	 Színkör	 2018-ban	 irodalmi	
estet készített Katalin Csöndszekér 
c.	kötetéből,	-	ezt	is	felidézték.
Zárásul	 Berényi	 Károly	 alpolgár-
mester köszöntötte az alkotókat, és 
elmondta,	hogy	4	éve	egy	közösség	
tagjai,	 de	 a	 számos	 rendezvényen	
és	 közös	 városszépítő	 akció	 során	
soha	nem	derült	ki	számára,	milyen	
kincset,	 kulturális	 értékeket	 képvi-
selnek a hölgyek. 

SEGÍTSÉG • Ruhákat és könyveket 
osztottak

Örültek a 
könyveknek	is

KOROM ANDRÁS 

	 Ruhákat	 és	 könyveket	
osztott	 a	 helyi	 Kossuth	 kör	
két	 helyszínen	 is:	 a	 Dobó	
utcai	 játszótéren	és	Szikán-
cson. Az akciót tervezik más 
helyszíneken	 is	 megszer-
vezni,	mert	nagyon	sok	em-
bernek	 okoznak	 ezzel	 örö-
met. 
	 Több	 zsáknyi	 ruhát	 osztott	 ki	
a	 Márki-Zay	 Péter	 vezette	 MMM	
Hódmezővásárhelyi	 Kossuth	 köre	
a Dobó utcai játszótéren és Szikán-
cson.	 Volt,	 aki	 a	 helyszínre	 vitte	 a	
több zsáknyi adományát, ami azon-
nal	gazdára	is	talált.	A	ruhákat	válo-
gatók	közül	nagyon	sokan	a	család-
jukra,	 ismerőseikre	 is	 gondoltak	 és	
nagyon sok gyermekruha is jó helyre 
került.	
Szikáncson	 könyvadományt	 is	 osz-

tottak,	azoknak	is	nagy	sikere	volt.	
-	Ez	ezen	a	héten	már	a	második	ru-
haosztásunk,	 de	 kettőt	 rendeztünk	
az	előző	hónapban	is	–	árulta	el	Sza-
bó	Margit,	a	helyi	Kossuth	kör	egyik	
tagja a szikáncsi helyszínen. Azt is 
elárulta, hogy összesen mintegy 20 
zsáknyi	ruhát	és	több	doboz	könyvet	
osztottak szét ebben a hónapban, 
de	 tervezik	 további	 helyszíneken	 is	
segítő	 akciójukat.	 –	Ha	már	 három	
embernek	 szüksége	 van	 ruhára,	 s	
idejön érte, már akkor is megérte. 
Nem	tudtuk,	mekkora	sikerük	lesz-
nek	a	könyveknek,	de	ezekért	álltak	
először	sorba.	Látszik,	hogy	itt	nincs	
ugyan	könyvtár,	de	az	emberek	sze-
retnek	olvasni.
Az ilyen alkalmakkor zsíroskenyeret 
és forró teát is szoktak kínálni. Ka-
rácsonykor a helyi Kossuth Kör já-
tékot	fog	osztani	Vásárhelyen,	ezzel	
segítve	a	rászoruló	családokat.	

MOST RUHÁT, KARÁCSONYKOR JÁTÉKOT AJÁNDÉKOZNAK MAJD
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VÍZILABDA • A pesti Oázis után a Fehérvárt 
is legyőzték

Jó	szériában	 
a	HVSC

B. D.

	 Újabb	 hazai	 sikerével	 be-
biztosította	pozícióját	a	má-
sodvonal	 középmezőnyé-
ben	Hódmezővásárhely	férfi	
vízilabdacsapata.
	 Tizenegy	 emberhátrányból	 tízet	
kivédekezett	a	HVSC	az	OB	I/B-s	baj-
nokság szombati játéknapján, mikor 
a	 Fehérvár	 látogatott	 a	 Gyarmati	
Dezső	 Sportuszodába.	 A	 vendéglá-
tók	 fiatal	 hálóőre,	 Pászti	 Benedek	
63	százalékos	védési	hatékonyságot	
mutatott	be.	E	két	tényező	meghatá-
rozta	a	találkozó	végkimenetelét.

HVSC	–	Fehérvár	8-6	 
(3-2,	3-1,	1-2,	1-1)

Szabó	Tamás	 vezetőedző:	– Felhív-

tam a játékosaim figyelmét, hogy ebben 
a szezonban túl sok gólt kaptunk eddig, 
amin mindenképp változtatni kell. 
Egy olyan Fehérvár érkezett hozzánk, 

amely szinte minden meccsén sok gólt 
lő és sokat is kap! Ennek megfelelően 
célunk az volt, hogy blokkjaink hatá-

rozottabbak legyenek, illetve zárjunk 
vissza időben. A második negyed elején 
egy érdekes szituáció után elvesztettük 
Józsát, aki egy nagyon masszív center. 
Ezek után várható volt, hogy nehe-

zebbek lesznek a támadásaink, de sok 
mozgással próbáltuk kompenzálni Tibi 
hiányát, ami hellyel-közzel sikerült is. 
Rengeteg ordító ziccert kihagytunk, 
de mivel fantasztikusan védekeztünk 
az egész mérkőzés során, és Pászti is 
nagyon jó napot fogott ki a kapuban, 
ez is belefért! Nagyon örülök ennek a 
győzelemnek, és azt gondolom hatal-
mas fegyvertény ezt a kimondottan jó 
erőkből álló fehérvári csapatot 6 gólon 
tartani!
Még	 két	 forduló	 van	 hátra	 az	 őszi	
szezonból:	legközelebb	Tatabányára	
utazik,	 majd	 végül	 a	 Kecskemétet	
fogadja	a	HVSC.	

JELENLEG 7. A 14. CSAPATOS TABELLÁN A GÁRDA

LABDARÚGÁS • Döntetlennel zárták az őszt az NB III-ban

Másodikként	telel	a	HFC
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 A	 vásárhelyiek	 szereztek	
előnyt	 az	 őszi	 idény	 záró-
fordulójában,	 de	 a	 vendég-
látó	 lila-fehérek	egyenlíteni	
tudtak.
	 Megőrzi-e	 helyét	 az	 NB	 III-as	
labdarúgó	bajnokság	középcsoport-
jának	 élén	 a	 Hódmezővásárhelyi	
FC	–	 ez	 volt	 a	 kérdés	 a	mai	 újpesti	
találkozó	 előtt.	 Az	 első	 félidő	dere-

kán	 még	 úgy	 tűnt,	 listavezetőként	
vonulnak	 téli	 pihenőre	 a	 vásárhe-
lyiek,	 hiszen	 a	 24.	 percben	 Orosz	
harcolt	 ki	 egy	büntetőt,	 amit	 Irmes	
Dávid	váltott	gólra.	Az	Újpest	azon-
ban	még	a	szünet	előtt	egyenlített.	A	
második	játékrész	nem	hozott	újabb	
találatot,	 így	döntetlennel	 ért	 véget	
a szezonzáró találkozó.
Újpest	FC	II.	–	Hódmezővásárhelyi	

FC	1-1	(1-1)
A	közvetlen	riválisok	közül	az	Iván-
csa	nyert	 2–1-re	 a	 Szekszárd	 ellen,	

ERŐEMELÉS • Országos csúcsot döntött az Eötvös diákja

Erőemelő	fodrász
BOTTYÁN RÓBERT

	 Országos	 csúcsot	 döntött	
a	 Cegléden	 megrendezett	
Erőemelő	Magyar	Bajnoksá-
gon	Jucha	Ada	Imola,	aki	egy	
év	 alatt	 küzdötte	 fel	 magát	
a	 legjobbak	 közé	–	 számolt	
be	 az	 eredményről	 a	 Hód-
mezővásárhelyi	Szakképzési	
Centrum.	
	 Az	 Erőemelő	 Magyar	 Bajnoksá-
got	158	kilogramm	összetett	súllyal	
fejezte	be	Ada,	aki	a	60,5	kilogram-
mos	 guggolásával	 megdöntötte	 a	
2018-as	országos	csúcsot,	ő	maga	a	
-47	kilogrammos	kategóriában	ver-
senyzett.	A	Hódmezővásárhelyi	SZC	
Eötvös	 József	 Technikum	 fodrász	
tanulója	ezzel	magyar	bajnok	lett	ifi	
kategóriában.
	 Ada	szerint	a	siker	kulcsa	figyel-
ni	 a	 vezényszavakra,	 hogy	 a	 lehető	

AZ IFIK MEZŐNYÉBEN MAGYAR BAJNOK LETT ADA.

legpontosabban	 végezze	 el	 a	 gya-
korlatot.	De	fontos	a	jól	kiválasztott	
kezdő	 súly	 az	 erőemelő	 gyakorlat-
hoz,	amely	három	fogásnemből	áll:	
guggolás,	 fekvenyomás	és	 felhúzás.	
Mindhárom	gyakorlatból	háromszor	
próbálkozhat	a	versenyző	és	mind-
három	 fogásnemből	 legalább	 egy	

érvényes	gyakorlat	kell	a	versenyben	
maradáshoz.	A	fiatal	vásárhelyi	lány	
nevelő	 apukája	 is	 segíti	 felkészülé-
sét	 és	 bátyja	 is	 erőemelő	 edző.	 Ada	
tizennyolc	éves	koráig	ifi	kategóriá-
ban	versenyez	majd.	

KOSÁRLABDA • Nagyon nem ment távolról a vásárhelyieknek

Iskoláztak	a	Kosársulival
MUNKATÁRSUNKTÓL

	 A	tabellán	második	helyen	
álló	MEAFC-Miskolchoz	 lá-
togatott	 péntek	 este	 a	 Bod-
rogi	 Bau	 Vásárhelyi	 Ko-
sársuli.	 Vuk	 Pavlovic	 több	
sérültet	 is	 nélkülöző	 együt-
tese	 egy	 negyedig	 tartotta	
a	 lépést,	végül	a	hazaiak	si-
mán	 győzni	 tudtak	 –	 szá-
moltak	 be	 a	 mérkőzésről	 a	
vásárhelyiek.
	 Hét	triplája	sikerült,	de	több	mint	
egy	tucat	távoli	dobását	elrontotta	a	
borsodi megyeszékhelyen a Kosár-
suli.	A	tartalékosan	felálló	vendégek	
19-szer	adták	el	 a	 labdát,	 és	mind-
össze háromszor tudták elcsenni a 
hazaiaktól, akik lepattanózásban is 
felülmúlták	 a	 vendégeket.	 34	 pont	
is	 volt	 a	 különbség	 a	 két	 együttes	
között, így megérdemelten nyert a 
végig	domináló	Miskolc.		

MEAFC-Miskolc-Bodrogi	Bau 
	Vásárhelyi	Kosársuli	 

104–76	 
(24–19,	28–15,	29–23,	23–19)

Kosársuli:	Varga	Á.	24/6,	Borbáth	6,	
Knyur	8/6,	Bálint	17/6,	Kelemen	11/3
Csere:	 Karsai	 5,	 Utasi	 2,	 Bősz	 3/3,	
Megyesi	–
Vuk	Pavlovic	vezetőedző:	„Mindenek 

előtt gratulálok a MEAFC-Miskolcnak, 
akik folytatták az elmúlt hetekben 
mutatott nagyon jó formájukat! Mi 
sajnos tartalékosan érkeztünk, de nem 
feltartott kezekkel. Az első negyedben 
sikerült is kicsit meglepnünk a ha-

zaiakat, akik ezt követően ránk eről-
tették az akaratukat, sok lepattanót 

 34 PONTTAL IS VEZETTEK A MISKOLCIAK

gyűjtöttek és megérdemelten nyertek. 
Gyakorlásnak fogtuk fel a mérkőzést. 
Tavasszal, hazai pályán megpróbá-

lunk visszavágni.”
A	 Kosársulinak	 még	 két	 mérkőzé-
se	 van	 idén	 az	 NB	 I/B-s	 bajnokság	
zöld	 csoportjában:	 december	 9-én	
Budafokra	 utaznak,	 16-án	 pedig	 a	
Nyíregyházát	látják	vendégül.	

míg	 a	 Dunaújváros	 kikapott	 a	 Paks	
II.-től	 3–1-re,	 így	 a	 vásárhelyiek	 a	
második helyen zárták a szezont.
Antal	 Krisztián	 vezetőedző:	 – Hi-
ányzott a csapatból az igazi átütőerő, 
a győzelem megszerzéséhez a helyzet-

kihasználásban jobban kellett volna 
koncentrálnunk, így Újpesten hagy-

tunk két pontot. A csapat előtt viszont 
még így is megemelem a kalapomat az 
őszi eredmények ismeretében. 
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MOZGÓKÉP • Százötven elsős nézhette meg a vásárhelyi moziban 
a Neveletlen hercegnőt

Ajándék	vetítés
KOROM ANDRÁS

	 Folytatta	 hagyományos	
ajándék	 vetítés-sorozatát	 a	
vásárhelyi	Kultik	Mozi,	a	hét	
elején	a	Neveletlen	hercegnő	
című	 filmet	 adták	 a	 Nádor	
utcai	 suli,	 a	 Varga	 Tamás,	
illetve	 Liszt	 iskola	 elsősei	
számára.	A	gyerekek	a	film-
színháztól	 pattogatott	 ku-
koricát	 és	 üdítőt,	 a	 várostól	
Mikulás-csomagot	 kaptak	
ajándékba.
 A gyerekek nem csak a mozi 
ajándékával,	azaz	a	popcornnal	és	az	
üdítővel	ülhettek	be	a	nézőtérre,	de	
még	a	vetítés	előtt	Mikulás-csoma-
got	 is	 kaptak	Márki-Zay	Péter	 pol-
gármestertől	 és	 Gyöngyösi	 Ferenc	
alpolgármestertől.
- Nagyon várjuk a filmet!	–	mondták	
kórusban	 a	 Varga	 Tamás	 Általános	
Iskola	diákjai,	 akik	közül	akadt,	 aki	
még sosem járt igazi moziban.
- Nyár óta van a mozival közös együtt-

működésünk, most pedig elhatároztuk, 
hogy az évek óta meglévő vetítéshez 
csatlakozunk mi is, egy-egy Miku-

lás-csomaggal ajándékozva meg a 
gyerekeket	–	mondta	Gyöngyösi	Fe-
renc alpolgármester.
– Az idén decemberben nagyon sok 
jótékonysági eseményt szerveztünk mi 
magunk is. Most három iskola elsősei 
nézhetik meg a mesefilmet, anyagi 

helyzetüktől függetlenül. És volt még 
egy rászoruló család is, akiket meghív-

tunk rá	–	árulta	el	Márki-Zay	Péter.
– Már 2013-ban, amikor átvettük a 
mozit, megszerveztük – hagyomány-

teremtő szándékkal – ezt a vetítést, s 
eddig minden évben meg is tartottuk, 
kivéve, amikor a Covid miatt nem 
lehetett. Azt gondoltuk, hogy a mozi 

csodáját át kell élniük azoknak a gye-

rekeknek is, akik ezt nem mindig te-

hetik meg	–	mondta	Szabó	Krisztián	
ügyvezető.	Hozzátette:	 ahogy	eddig	
minden alkalommal, így az idén is 
kérték	 a	 városvezetést,	 hogy	 segít-
senek	 kiválasztani	 azokat	 a	 gyere-
keket,	akik	valóban	rászorultak.	

KEMPING • Tavasztól teljes üzemmel 
működik

Jobb,	mint	otthon

BUDAI DÁNIEL

	 Tavaly	 az	 első	 ütemben	 a	
helyet	 alakították	 ki,	 majd	
idén	a	csúszdaépítéssel	pár-
huzamosan	 véglegesítették	
a	kemping	területén	végzett	
felújításokat.	Már	a	 lakóhá-
zak	is	a	helyükön	vannak.
		 Megéreztek	 az	 első	 mobil	 lakó-
házak	a	vásárhelyi	kemping	terüle-
tére. Az összesen mintegy 400 millió 
forintos,	 a	 teljes	 terület	 felújítását	
tartalmazó beruházásban 6 darab 
modern	 faborítású	 apartmant	 tele-
pítenek	a	korábban	üres	területekre.	
A	 40	 és	 50	 négyzetméteres	 házak	
összkomfortosak, modern konyha, 
fürdő	nappali	és	háló	kapott	bennük	
helyet.	A	vendégek	tavasszal	már	be	
is költözhetnek.

Megérkezett	az	első	2	ház	a	vásárhe-
lyi	kemping	 területére,	amelyeket	a	
2023-as	szezonban	már	teljes	kapa-
citással	 használhatnak	 a	 vendégek.	
A	beruházás	első	üteme	50	millió	fo-
rintból	tavaly	készült	el,	az	idei	339	
millió forintos szakasz pedig már a 
végéhez	közelít.
Katona	 Zsolt	 a	 Hód-Fürdő	 Kft.	
ügyvezetője	 lapunknak	 elmondta,	
hogy	 jövő	 tavasszal	 a	 növényesítés	
is	 megvalósul,	 utána	 majd	 teljes	
üzemmel	várják	a	régi	és	új	kempin-
geseket.
A	lakóépületek	közül	a	nagyobbak	50	
négyzetméteresek	lesznek.	Belterük	
egy apartmanhoz hasonló, nappalit, 
hálót,	 fürdőszobát	 és	 teljesen	 fel-
szerelt konyhát is tartalmaz.
Tavasszal	 tehát	 teljes	 kapacitással	
indulhat	meg	 az	 üzem	 a	 vásárhelyi	
kempingben. 

A KEMPINGBEN A LAKÓHÁZAK NEM CSAK SZÉPEK, DE NAGYON KÉNYELMESEK IS

TÜZELŐ • Azoknak oszt a város, akiket kihagytak a rezsicsökkentésből

Szociális	tűzifát	osztottak
KOROM ANDRÁS

	 260	 család	 számára	 oszt	
idén	 szociális	 tűzifát	 a	 vá-
ros,	tél	végéig	folyamatosan.	
Egy	 részét	 a	 faanyagnak	 a	
Dalerd	Zrt.	állami	vállalattól	
vásárolták, a másik részét az 
ősszel	 balesetveszélyesnek	
nyilvánított,	 majd	 kivágott	
mártélyi	 fákból	 származó	
tüzelő	teszi	ki.	
	 –	 Egy	 hónapig	 biztos	 kitart,	 de	
lehet,	 hogy	 még	 tovább	 is,	 ez	 a	 fa	
–	 mondta	 Szűcs	 Tiborné,	 aki	 egy	
kis segítséggel maga pakolta fel a 
tűzifát.	 –	 Nagyon	 nagy	 segítség	 ez	
nekem, mert nagyon drága lett a fa 
és nem is nagyon lehet kapni. Gázzal 
nem	is	nagyon	tudok	fűteni,	azt	in-
kább	a	fürdésnél	és	a	mosogatáshoz	
használom,	vegyes	 tüzelésű	kazán-
nal	 fűtök.	 Nyáron	 sikerült	 harminc	
mázsa	 száraz	 fát	 vennem	akciósan,	
százötvenezer	forintért	–	tette	hoz-
zá.	Szűcsné	az	idén	kért	először	fát,	

ugyanis	 tavaly	 még	 nem	 is	 tudta,	
hogy	szociális	tüzelőt	lehet	igényel-
ni az önkormányzattól.
A	 Vámház	 utcai	 telephelyre	 idő-
pontra és az önkormányzat által 
kiküldött	határozat	birtokában	sorra	

érkeztek	 az	 utánfutós	 autók	 vagy	 a	
kisteherjárművek	 a	 fáért,	 melyeket	
a	 HVSZ	 Zrt.	 munkatársai	 összeda-
rabolva,	egy-egy	köbméteres	kupa-
cokban	 tároltak.	 Egy-egy	 kupacban	
5	mázsányi	fa	volt.

–	 Nem	 segített	 a	 legszegényeb-
beken a kormány által átalakított, 
megszüntetett	 rezsicsökkentés.	
A	 legszegényebbek	 jelentős	 része	
tűzifával	fűt,	ezért	a	szociális	tűzifa	
programunk ezeket az embereket 

hívatott	 segíteni	 –	 mondta	 Már-
ki-Zay	Péter	polgármester,	aki	maga	
is ellátogatott az osztás helyszínére. 
–	Örömmel	látom,	hogy	a	kérésünk-
nek	 megfelelően	 a	 mi	 saját	 vágású	
és	már	 korábban	 itt	 lévő,	 kiszáradt	
tűzifánkat	a	most	frissen	a	Dalerdtől	
vásárolt	tűzifával	vegyítve	minden-
kinek	azonos	arányban	sikerül	adni	
egy-egy	 erdei	 köbméteren	 belül	
száraz,	könnyebben	gyújtható	fát	és	
a	most	frissen	vágottat.
Az önkormányzat egyébként ösz-
szesen	260	köbméter	szociális	fával	
segíti a rászorulókat. A mostani 
osztást decemberben, januárban 
és	 februárban	 is	 folytatják.	 Tavaly	
egyébként	250-en	kaptak	tűzifát,	az	
idén	260-an,	a	kiosztható	mennyi-
séget	amúgy	a	beszerezhető	tűzifára	
fordítható költség szabja meg. A fát 
a	 város	 a	 Dalerd	 Zrt-től	 vásárolta,	
illetve	 a	 szétosztott	 tüzelő	 egy	 ré-
sze	 azokból	 az	 életveszélyes	 fákból	
származik,	 melyeket	 a	 közelmúlt-
ban	 voltak	 kénytelenek	 kivágatni	 a	
mártélyi	üdülőterületen.	
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